
Verksamhetsberättelse för Edsleskogs Byalag 2023

I enlighet med verksamhetsplan för 2023, samt de ekonomiska ramar kommunala 
landsbygdsstödet och övriga intäkter har gett oss, kan Byalaget för 2023 redovisa följande 
verksamhet.

Årsmötet hölls 28 februari 2023

Styrelsen valdes enligt följande:

Ordförande för en tid av 1 år:    Eva Fabbe  (omval)

3 ledamöter för en tid av 2 år:   Maria Brun  (omval)
                                                         Maritha Olsson (nyval)
                                                         Ulla Björkdahl   (nyval)

Styrelseledmöter valda på 2 år och skulle inte väljas:
                                                         Olle Gustafsson
                                                         Malin Norén
                                                         Inger Fogelberg Abrahamsson 

Revisorer
Jan Viding, valdes till revisor på 2 år  (nyval)
Jan-Erik Thorslund, valdes till revisorsuppleant på 1 år (omval)

Valberedning
Magnus Fabbe Nilsson

Efter årsmötet konstituerade sig styrelsen enligt följande:

Ordförande:             Eva Fabbe                             Ledamöter:
Vice ordförande:     Olle Gustafsson                   Ulla Björkdahl
Sekreterare:             Maria Brun                           Marita Olsson
Kassör:                      Malin Norén                         Inger Fogelberg

Styrelsen har under det gångna året haft 8 styrelsemöten.  

Styrelsen föreslog ändring av stadgar enligt följande:
§8 – Kallelse till årsmöte annonseras i exempelvis sociala medier, ortspress senast 14 dagar 
före beslutad årsmötesdag.
§9 – På ordinarie årsmöte skall följande ärenden behandlas. Punkt 10-revisorssuppleant 
utgår samt suppleant i valberedning utgår.
§12 – Styrelsen består av ordförande och 4-6 ledmöter.
§14 – Byalagets revisorer är två ordinarie.
§15 – Valberedningen består av två ledamöter som utses av årsmötet.



Årsmötet hade inga synpunkter mot förslaget till stadgeändringarna men valde att enl. §10 i 
stadgarna kalla till extra årsmöte med punkten; Förslag till ändring av stadgar.
Bakgrunden till förslaget om stadgeändringar var svårigheten att rekrytera personer till 
styrelsen.

Stadgeändringarna togs sedan på ett extra styrelsemöte 2023-03-16
     

Byalaget som medlemsorganisation i Hela Sverige ska Leva, Fyrbodal

Denna organisation har som inriktning att utveckla en hållbar landsbygd och tillvarata dess 
intressen. Finansiering av riksorganisationen sker huvudsakligen via 
Näringsdepartementet/Tillväxtverket.

Hela Sverige ska Leva, Fyrbodal har 155  lokala utvecklingsgrupper som medlemmar, varav 
Edsleskogs Byalag är en. I medlemskapet ingår också en kostnadsfri försäkring omfattande bl
a olycksfall och ansvar.
Hela Sverige ska Leva, Fyrbodal utger medlemsblad under året vilka presenteras av byalaget.

Enligt verksamhetsplan för 2023, skall Byalaget tillvarata Edslekogsbygdens intressen och 
främja utvecklingen av bygden, samt engagera invånarna i olika arrangemang.
Detta har vi gjort genom följande:

Referensgruppen
Åmåls kommun har en referensgrupp som består av representanter från de olika 
landsbygdsorterna. Eva deltar i dessa från Edsleskogs byalag, och under året har det varit tre 
möten.
Syftet med gruppen, är att utbyta information om vad vi arbetar med, ge varandra tips och 
idéer. Ett arbete som ses mycket värdefullt och inspirerande!

Edsleparken
Torsdagen 25 maj hade vi städdag av Edslesparken.
Alla boende i Edsleskog var som vanligt inbjudna till denna träff, för att tillsammans rensa 
och göra fint inför sommaren. Ca 10 personer kom med diverse trädgårdsredskap, och det 
blev trevliga timmar tillsammans. Flera av nyinflyttade kom, och det blev ett tillfälle att lära 
känna varandra lite. Vi avslutade med att fika och grilla!

Julgran
Vi fick även i år en julgran placerad vid Prästgårdens parkering. Olle Gustafsson och Magnus 
Gustafsson ordnade med gran, och kommunen med belysning. 
Ett trevligt inslag i vintermörkret!



Landsbygdsveckan
Detta år blev det annat upplägg än tidigare, vilket innebar att Byalaget, genom Eva Fabbe, 
skulle ansvara för att det blev olika arrangemang under veckan.
Många i Edsleskog slöt upp, och vi fick till ett mycket bra program som täckte nästan alla 
dagar under veckan.
Elisabeth Wennberg hade öppet i sin ateljé, Edsleskogs Friskola hade öppet hus med visning 
av skolan under två dagar, och det bjöds på fika med hemlagat, Edsleskogs 
Hembygdsförening hade vid två tillfällen öppet i Prästgården för släktforskning samt fika, 
kyrkan hade öppet med bl a bildvisning från utgrävningarna av gamla kyrkan samt 
kaffeservering. 
Veckan avslutades med att Höghedens Skicenter hade öppet för besökare att se hur 
anläggningen fungerar, hur man tillverkar konstgjord snö, hur pistmaskinen ser ut mm.
De hade också musikunderhållning av ett band som spelade, och Byalaget var på plats med 
ett tält för att där sprida information om Byalagets verksamhet.

Trots ett gediget program, så kom det inte så många besökare som man hoppats på.
Det som drog mest folk, var släktforskningen och skolan.

Hemsidan
Vår nya hemsida, edsleskog.com blev klar i slutet av sommaren, med ett stort arbete av Willy
Sangvill.
Det är inte bara byalagets hemsida, utan hela Edsleskogs. Det finns på sidan länkar till det 
mesta inom turism, besöksmål, Åmåls kommun, Edsleskogs alla föreningar mm.
Vår förhoppning är att den hela tiden ska uppdateras med vad som är på gång, vad som 
händer och sker, och tillskott med intressanta och vackra bilder av vår bygd!

Information om Byalaget
Under våren distribuerade vi ett informationsblad om Byalaget med kontaktuppgifter till 
styrelsen. Dessa blad lades i samtliga brevlådor i socknen samt på hemsidan.

Flaggstången på Prästgården
Då vi fått en ny flaggstång och flagga av kommunen, placerad vi Prästgården, har vi åtagit oss
att ansvara för att flagga, framför allt på allmänna flaggdagar.
Detta har hittills ombesörjts av Eva.

Uppmärksamma nyinflyttade
Vi bestämde under våren att vi måste bli bättre på att uppmärksamma nyinflyttade i bygden.
Förslaget var att göra ett besök med exv en blomma, samt informationsblad om Byalaget.
Lite svårigheter har det varit, då vi inte alltid fått kännedom om nyinflyttade. 

Historiska platser med QR-koder
Tidigare har vi tillsammans med Vuxenskolan spelat in Torsten Fransson då han berättar om 
10 valda historiska platser i Edsleskog.
Dessa filmade berättelser har vi anslutit till QR-koder, och gjord större anslag av.
Anslagen är satta på stolpar och placerats på sina rätta ställen av Olle Gustafsson.



QR-koder/skyltar
Byalaget har låtit Två Tryckare i Åmål göra två stora skyltar, 85x85 cm.
QR-kod i stort format, med texten edsleskog.com under. QR-koden går till hemsidan.
Skyltarna är tryckta på båda sidor.
Dessa skyltar skall sättas upp på stolpar eller liknande, och placeras vid bägge infarterna till 
Edsleskog.
Tanken är att dessa ska vara innovativt och uppmärksammande, istället för en traditionell 
”Välkommen till Edsleskog”-skylt. 

Prästgårdens framtid
I början av oktober, fick föreningarna i Edsleskog ett erbjudande om att köpa Edsleskogs 
Prästgård, då Åmåls kommun beslutat sig för att sälja fastigheten.
En interimstyrelse bildades snabbt av representanter från Byalaget, Hembygdsföreningen, 
Johan Abenius, Gerhard Jansson och Sara Vogel Rodin. 
Sara som samtidigt blev anställd av kommunen ca ett halvår för att driva ett projekt om 
Dalsland, med bl a inriktning på Edslekog, blev en stor tillgång, då hon kunde arbeta nästan 
heltid med alla kontakter, undersökningar mm.

Vi har också haft workshops och stormöten, där vi informerat och diskuterat frågan med 
ortsborna i Edsleskog, och även bjudit in andra via lokalpressen.

Målet har och är att bilda en ny förening för att köpa Prästgården.
Verksamheten är tänkt med tre inriktningar; historia/kultur, turism och en samlingspunkt för
ortsborna.

31 oktober lämnade vi in en intresseanmälan till att köpa/överta Prästgården, och sedan 
dess har ett otal möten genomförts. Möten med interimstyrelsen, kommunstyrelsen, 
samhällsbyggnadschefen Björn Wennerström, arkitekt, regionen, tusismaktörer m fl.
Vi har också inhämtat en mängd information, sökt svar på våra otaliga frågor mm.
Mailen har också gått varm, mellan interimstyrelsen och kommunen.

I skrivande stund, har vi ännu inte kommit till en punkt där vi kan få ett beslut. Detta 
eftersom vi inte fått svar på alla frågor, det finns fortfarande mycket att utreda, och allt tar 
en väldigt lång tid.
Vi ser dock positivt på framtiden gällande denna fråga!

Beviljade stimulansmedel
Byalaget har beviljats max 10 000 kr i stimulansmedel för att få hjälp att ta fram en 
papperskarta där man enkelt kan hitta till platserna för ”Torstens berättelser” samt koppla 
dessa till hemsidan, så att de som inte har möjlighet att ta sig till platserna fysiskt kan ta del 
av berättelserna. Denna karta skall även innehålla mera praktiska saker som ”laddkiosk” för 
turisterna samt historia och sevärdheter.
Medel har beviljats för kostnader för framtagande av karta/folder, kopplandet till hemsidan 
och vägskyltarna med QR-koder.



Inför 2024  
Som framgår av verksamhetsplanen för 2024, kommer vi aktivt fortsätta att bevaka och 
initiera aktiviteter inom kommunen, Västra Götaland och Länsstyrelsen i det som berör 
bygden i Edsleskog.

Vad gäller eventuellt köp/övertagande av Prästgården, kommer det att behöva läggas ett 
stort engagemang och ideella insatser av bl a byborna.

Eftersom byalaget strävar efter att arrangera aktiviteter som kompletterar övriga föreningar, 
Vad beträffar innehåll och som riktar sig till en bred målgrupp, tycker vi att det är angeläget 
att få in synpunkter från såväl fastboende som fritidsboende.

Vi vill också fortsätta och fördjupa dialogen med övriga föreningar angående samverkan.

Byalagets styrelse ser med egen förväntan och engagemang fram emot aktiviteter och 
arbetsuppgifter under 2024.

Edsleskog  2024-02-20

---------------------------------------------------------        -----------------------------------------------------------
Eva Fabbe, ordförande                                             Maria Brun, sekreterare

                  

 










